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ZZááppiiss  zz  99..  zzaasseeddáánníí  

ZZaassttuuppiitteellssttvvaa  mměěssttaa  ŽŽeelleezznnýý  BBrroodd  

kkoonnaannééhhoo  ddnnee  44..  1122..  22002233  

  

P ř í t o m n i: Jana Boučková 

Jan Bukvic 

Eva Dvořáková 

Mgr. Tomáš Hartl 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková 

Jiří Linka 

Ing. Miloslav Louma 

Mgr. František Lufinka 

Mgr. Ivan Mališ 

Ing. Jan Mašek 

Jiří Novotný 

Ing. Jiří Novotný 

Radomil Raja 

      

Omluveni:  Ing. Dominika Aubrechtová 

PaedDr. Milada Motlíková 

 

Program: 
 

Zahájení  

1) Určení ověřovatelů zápisu z jednání zastupitelstva města  

2) Program  

3) Kontrola plnění usnesení  

4) Rozpočtové opatření č. 5/2023/ZM  

5) Rozpočtové provizorium 

6) Komunitní plán sociálních služeb Železnobrodska na období 2024-2028  

7) Systém spolufinancování sociálních služeb – schválení Smlouvy při zajištění 

spolufinancování sociálních služeb 

8) Podnikatelská strategie Městského muzea v Železném Brodě 

9) Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci – Železný Brod 

10) Kupní smlouva – technologické zařízení 

10) Přehled usnesení  

11) Závěr  
 

 

Zahájení 

Zasedání zastupitelstva města řídil starosta Mgr. František Lufinka a zahájil jej 

přivítáním všech přítomných.  
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Starosta města konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a vyhlášeno. Je 

přítomno 11 členů, omluvena je Ing. Dominika Aubrechtová a PaedDr. Milada 

Motlíková. Zastupitelstvo je schopno jednání a usnášení se.  

 

 

1) Určení ověřovatelů zápisu z jednání zastupitelstva města  

 

Pan starosta navrhl za ověřovatele zápisu dnešního jednání paní Evu Dvořákovou  

a pana Jana Bukvice. Oba zastupitelé vyslovili souhlas. 
  
Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města určuje ověřovateli 9. zasedání Zastupitelstva města Železný 

Brod paní Evu Dvořákovou a pana Jana Bukvice. 

  

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: zdr. 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: nehlasovala 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: nepřítomen 

Ing. Jiří Novotný: nepřítomen 

Radomil Raja: ano 
 

Bylo schváleno v 16:34:30 hod. 

Pro 9, proti 0, zdrželi se 1, nehlasovali 1, nepřítomní 4  

 

Na zasedání se dostavili Ing. Jiří Novotný a Jiří Novotný, počet zastupitelů se zvýšil na 13. 

 

2) Program 

 

Pan starosta seznámil přítomné s programem dnešního zasedání, proti němuž 

nebyly vzneseny námitky.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje program 9. zasedání Zastupitelstva města Železný 

Brod v předloženém znění.  
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Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 
 

Bylo schváleno v 16:36:47 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2  
 

 

3) Kontrola plnění usnesení 

 

Kontrolu plnění usnesení z 8. zasedání zastupitelstva města přednesl tajemník 

Městského úřadu Železný Brod Mgr. Josef Haas. 

Ověřovatelé minulého zápisu vyslovili souhlas s jeho obsahem a neměli k plnění 

usnesení připomínky.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z 8. zasedání 

Zastupitelstva města Železný Brod. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 
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Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 
 

Bylo schváleno v 16:37:01 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2 

 

 

4) Rozpočtové opatření č. 5/2023/ZM 

 

Mgr. František Lufinka: Máte v tabulce přehledně uvedeny změny v rozpočtu. 

Dotace z MMR na byty pro Ukrajince snižuje rezervu z minulých let, akce již byla 

profinancována. Pak zde vidíte dotaci pro Městské muzeum v Železném Brodě 

z Fondu pro bilaterální vztahy v rámci EHP a Norských fondů, město je pouhým 

prostředníkem. Výdaje na opravu kašny na Malém náměstí kryje dotace 

z Libereckého kraje. Dále je zde uvedena dotace na veřejné osvětlení z MPO a dotace 

z SFŽP na snížení energetické náročnosti hasičské zbojnice na Hrubé Horce. Pokud 

bude dnes schválena půjčka ******* z Fondu rozvoje bydlení, pak bude provedena 

rozpočtová změna v rámci Poskytnutí návratné finanční výpomoci.  

Snížení příjmů na položce Ostatní investiční přijaté transfery ze SR kompenzuje 

zvýšení příjmů na položce Investiční přijaté transfery ze státních fondů. 

Zvýšení výdajů na zpracování dat a služby související s informačními  

a komunikačními technologiemi, školení a mzdy kryje v rozpočtu zvýšení příjmů  

u daně z příjmů právnických osob. 
 

Ing. Miloslav Louma: Mám dotaz k posledně jmenovaným položkám. Kde vznikly 

neočekávané výdaje a oproti tomu neočekávané příjmy? 

 

Mgr. František Lufinka: V rozpočtu bylo málo peněz na obnovu informačních  

a komunikačních technologií a na všechna potřebná školení oproti jiným letům. 

Nikdo jsme si toho nevšiml. Ceny také letos výrazně stouply. Navýšily se též výdaje 

na mzdy, neboť  zaměstnanci stárnou a postupují do vyšších platových stupňů. 

 

Ing. Šárka Boučková: Tyto výdaje pak kryje zvýšení příjmů u daně z příjmů 

právnických osob, se kterým se nepočítalo. 
 

Ing. Jan Mašek: Kolik bylo letos žádostí z Fondu rozvoje bydlení? Leží nám zde 

nevyužité peněžní prostředky. 

 

Ing. Šárka Boučková: Minulý rok to byly tři žádosti, letos pouze jedna. 

 

Mgr. František Lufinka: Žádosti byly letos dvě, ale u jedné nebyl doložen rozpočet, 

takže jsme o ní nehlasovali. Částka ve fondu není celá, průběžně tam chodí splátky.  
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Ing. Jan Mašek: Máme tedy disponibilních cca 2,5 milionu korun, které bychom 

mohli využít někde jinde. 

Mgr. František Lufinka: Můžeme daný podnět vyřešit při jednání o rozpočtu na 

příští rok. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města souhlasí s provedením rozpočtového opatření č. 5/2023/ZM. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 
 

Bylo schváleno v 16:44:34 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2  

 
 

 

5) Rozpočtové provizorium 

 

Mgr. František Lufinka: Rozpočet bude jako každý rok schvalován až po ukončení 

účetního období, tedy na prvním zasedání v novém roce, tj. na počátku února 2024. 

Je zde předložen návrh rozpočtového provizoria, aby byla zajištěna plynulost  

vlastního hospodaření, hospodaření příspěvkových organizací a organizačních 

složek financovaných městem. 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové provizorium na rok 2024, které upravuje 

dočasný systém hospodaření s rozpočtovými prostředky v případech, kdy do 

začátku rozpočtovaného roku není schválen rozpočet města. 
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Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 16:45:55 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2  
 

 

6) Komunitní plán sociálních služeb Železnobrodska na období 2024-2028  

 

Mgr. Ivan Mališ: Je Vám předložen dokument Komunitní plán sociálních služeb 

Železnobrodska na období 2024-2028 a z toho vyplývající postupy práce pro příštích 

pět let. Dokument navazuje na předchozí Komunitní plán, který se podařilo splnit 

navzdory složité situaci při pandemii COVIDu-19. Vychází ze společných jednání 

všech zainteresovaných stran, které probíhají minimálně dvakrát ročně. Liberecký 

kraj by chtěl toto strategické plánování převzít a udělat jednotně, ale zatím k tomu 

nedošlo. Tvoříme ho tedy my jako ORP (pro nás i okolní obce), což považuji za 

pozitivní, neboť každé území je jiné a má jiné potřeby. Dále se vypracovávají na 

jednotlivé roky jednotlivé Akční plány, které stanovují dílčí úkoly pro daný 

kalendářní rok. 

 

Mgr. František Lufinka: Děkuji sociálnímu odboru za odvedenou práci. Není 

jednoduché jednat se všemi obcemi a přesvědčit je o nutnosti většího financování 

sociálních služeb. S tím souvisí následující bod jednání ZM. Prosím paní Saskovou, 

vedoucí odboru sociálních věcí, aby doplnila pana místostarostu v představování 

uvedeného dokumentu. 

 

Eva Sasková: Na úvod bych chtěla připomenout, že přímo v Železném Brodě máme 

nového poskytovatele sociálních služeb, a to Nízkoprahové centrum KOTVA. Tvorbě 

Komunitního plánu předcházelo dotazníkové šetření, různá sociální šetření a pečlivá 

analýza všech dostupných dat. Jak už o tom mluvil pan místostarosta, každé území 
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je jiné a má jiné potřeby. Byly stanoveny priority, kterým je potřeba se věnovat, a 

navrhujeme rozvojová opatření, která budeme v procesu komunitního plánování 

plnit. Koordinátorkou  komunitního plánování je zde přítomná paní Šárka Jirošová. 

Musím též říci, že na Železnobrodsku máme naštěstí velmi kvalitní síť sociálních 

služeb. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje strategický dokument Komunitní plán sociálních 

služeb Železnobrodska na období 2024-2028.  

 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 16:52:38 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2 

 

 
7) Sytém spolufinancování sociálních služeb – schválení Smlouvy při 

zajištění spolufinancování sociálních služeb 

 

Mgr. Ivan Mališ:  Financování sociálních služeb je tzv. vícezdrojové (státní rozpočet, 

kraj, obce, uživatelé, dále dary od podnikatelských subjektů a fyzických osob). 

Vnímáme stále větší tlak na obce, aby se finančně více podílely, situace 

s financováním je čím dál složitější. Liberecký kraj nedostává od státu tolik 

prostředků, které vynakládá na poskytování sociálních služeb, a proto je v mínusu. 

Jeho snahou je část odpovědnosti přenést na obce. Proto bylo nutné nastavit systém 

spolufinancování v rámci ORP Železný Brod. Sociální odbor MěÚ jednal se starosty 

všech deseti obcí, kteří byli velice vstřícní. Nakonec byla schválena částka 100 Kč na 

obyvatele. V některých obcích (Koberovy, Zásada, Huntířov,..) jsou již obecním 
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zastupitelstvem schváleny dotčené smlouvy. Jsme první v Libereckém kraji, kteří 

spolupráci dotáhli do konce, což je velmi kvitováno. 
 

Eva Sasková: Upřesním pana místostarostu: jsme první, kde všechny obce 

souhlasily. Jinak model jsme převzali z Novoborska. Změna financování sociálních 

služeb na území ORP Železný Brod je založena na solidaritě všech jeho obcí. Nikdo 

neví přesně, kdy bude které služby potřebovat využít. Pokud se vybraná částka 

nevyčerpá, převede se do dalšího roku. Systém spolufinancování musí být 

transparentní a spravedlivý. 
 

Mgr. František Lufinka: Jedná se o podporu poskytovatelů, kteří jsou registrovaní 

v krajské síti poskytovatelů sociálních služeb. Nabízí se nám i jiní, ale my chceme 

spolupracovat s těmi prověřenými. 

 

Eva Sasková: Velkou devizou je znalost území. My víme o každém poskytovateli, co 

se zde vyskytuje. Navzdory anonymním údajům dokážeme rozklíčovat, které služby 

byly kterým klientům poskytnuty.  
 

Ing. Miloslav Louma: Spadá do toho i DPS? 
 

Eva Sasková: DPS je organizační složka města, město ji financuje zvlášť. 

Ing. Miloslav Louma: Proč tomu tak je? Proč systém není jednotný? 

Mgr. Ivan Mališ: I Liberecký kraj má financování pečovatelské služby bokem. Jedná 

se o něco podobného jako je Bytový podnik. DPS je z toho proto vyčleněna, nyní 

jednáme o prostředcích pro cizí poskytovatele. 

Ing. Miloslav Louma: Starostové okolních obcí jsou s tím srozuměni? 

Eva Sasková: Ano, starostové to vědí a rozlišují služby DPS a ostatní sociální služby. 

Jde o to, že malé obce si dříve nevěděly s jednotlivými případy rady, jsou rády, že 

prostředníkem je sociální odbor, který jim pomůže vzniklou situaci vždy vyřešit.  

Ing. Jan Mašek: Jak se bude postupovat při rozdělování získaných finančních 

prostředků? 

Mgr. František Lufinka: Postup bude stejný jako doposud, půjde o program 

podpory sociálních služeb, akorát v něm bude víc finančních prostředků. 

Eva Sasková: Liberecký kraj nám vytýkal, že v programu bylo málo peněz oproti 

programům na podporu sportu a kultury. Vyškrtl nám i některé poskytovatele 

sociálních služeb, protože jsme na ně přispívali pouze marginální částkou. Věříme, že 

teď bude situace příznivější. Přibývá mladých lidí s psychiatrickou diagnózou a stále 

více starších obyvatel chce dožít doma než v pobytovém sociálním zařízení. 
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Ing. Jan Mašek: Je zřejmé, že byl program na podporu sociálních služeb dosud silně 

podfinancován oproti jiným obcím v Libereckém kraji. Překvapuje mě, že jsou takové 

rozdíly.  

Mgr. František Lufinka: Finanční částka v programu začínala asi na 80 tisících  

a zvyšovala se jen pozvolna. 

Eva Sasková: Lobujeme každý rok, ale zastupitelstvo města při rozdělování 

finančních prostředků zatím vždy více peněz dalo na sport a kulturu než na sociální 

oblast. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje Systém spolufinancování sociálních služeb a uzavření 

SMLOUVY O SPOLUPRÁCI při zajištění spolufinancování sociálních služeb na 

území správního obvodu obce s rozšířenou působností Železný Brod na období od 

roku 2024 do roku 2028. 

 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:16:40 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2 

 

 
8) Podnikatelská strategie Městského muzea v Železném Brodě 

 

Mgr. František Lufinka: Dokument vznikl jako součást povinné aktivity 

„Podnikatelská strategie“ projektu Spojeno sklem! Kontrolovali jsme, jestli odpovídá 

zřizovací listině muzea, vše se jeví v pořádku. Některé uvedené informace jsou 
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zastaralé (např. Železnobrodské strojírny již neexistují), doporučuji ještě dokument 

projít a opravit případné chyby. Mrzí mě, že se tu mluví i o zhoršených vztazích se 

zřizovatelem. 
 

Mgr. Ivan Mališ: Mám připomínku k dokumentu, na straně 7 se mluví o tom, že 

zcela klíčová je podpora uměleckého sklářství. Myslím, že by si zasloužilo své místo  

i užité umění a drobní živnostníci. Mluví o tom i krajská koncepce. Také je 

upozaděna národopisná expozice, přestože z doložené analýzy návštěvnosti je vidět, 

že většina návštěvníků míří právě na Běliště. Ke zmiňovaným vztahům se 

zřizovatelem mám poznámku, že v posledním roce se dle mého názoru situace 

zlepšila, muzeu se snažíme vždy vycházet vstříc.  
 

Ing. Miloslav Louma: Dokument je nutné schválit, nebo ho pouze ZM bere na 

vědomí? 
 

Mgr. František Lufinka: Vznik dokumentu je podmínkou dotačního programu, 

strategii je nutné schválit. Dávám slovo zástupcům muzea. 
 

Mgr. Lenka Jůnová: Faktické chyby opravíme, pokud jste na nějaké narazili, dejte 

nám o tom prosím zprávu. Jde nám samozřejmě o rozvoj sklářství celkově, nejen  

o umělecké sklo. Standardně se věnujeme i drobným sklářům a zachování tradičního 

řemesla, je to pro nás automatické a mrzí mě, jestliže to z dokumentu není patrné. 

Podnikatelskou strategii, na které s námi spolupracoval odborný konzultantský tým 

Kreia group, tzv. norské fondy požadují kvůli tomu, aby se nejednalo  

o jednorázovou akci, ale o stálý rozvoj instituce. Národopisná expozice je pro nás 

rovnocenná se sklářskou expozicí, ale jedná se o lokální dědictví, o které pečlivě 

pečujeme, ale nevidíme v něm tolik potenciálu pro další rozvoj jako v expozici skla. 

Jak jistě víte, v nejbližších dnech se rozhodne, zda bude ruční výroba skla zapsána do 

seznamu světového kulturního dědictví UNESCO. Také jsme limitováni třemi 

pracovními úvazky. Souhlasím s panem Mališem, že vztahy se zlepšily, a děkujeme 

za pomoc a podporu.  
 

Ing. Miloslav Louma: V dokumentu se mluví právě o navýšení úvazků. Jeho 

schválením se k tomu zavazujeme? 

Mgr. František Lufinka: Podnikatelská strategie muzea pro nás není nijak závazná. 

Ing. Jan Mašek: Z předloženého dokumentu mám zcela jiný dojem nežli pan Mališ. 

O řemeslném skle se zde mluví častěji než o uměleckém. Myslím, že citovat ze strany 

7 je vytržené z kontextu.  

Mgr. František Lufinka: Ptám se tedy, jak jsou dnes ve sbírkách muzea zastoupeny 

současné řemeslné výrobky? Nemyslím tím bývalé ŽBS, ale dnešní výrobce. Tak, aby 

byl zachycen vývoj sklářství na Železnobrodsku. 
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Mgr. Petra Hejralová: Sklářské sbírky mají své mezery, a to nejen ze současnosti, ale 

i z minulosti. Samozřejmě bychom byli rádi, kdyby nám místní výrobci něco do 

našich sbírek věnovali, a tímto je k tomu vyzývám. 

Ing. Jan Mašek: Ještě mám poznámku k analýze návštěvnosti. Předpokládám, že do 

počtu na Bělišti se započítávají i návštěvníci velikonočních a vánočních trhů. 

Mgr. Petra Hejralová: Ano, je to tak. V současnosti čerpáme z dotací na sklářskou 

expozici, ale neznamená to, že ji upřednostňujeme. Až nalezneme nějaký dotační 

program na expozici národopisnou, budeme se zase více věnovat jí. 

Ing. Jiří Novotný: Jak je to s časovým harmonogramem rekonstrukce muzea? Platí 

datum 1. 3. 2024? 

Mgr. Petra Hejralová: Ano, 1. března bude slavnostní otevření. 

 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje podnikatelskou strategii Městského muzea  

v Železném Brodě. 
 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: zdr. 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:37:31 hod. 

Pro 12, proti 0, zdrželi se 1, nehlasovali 0, nepřítomní 2 
 

 

9) Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci  

 

Mgr. Ivan Mališ: ************************* požádali o poskytnutí návratné finanční 

výpomoci z Fondu na zlepšení úrovně bydlení ve výši 400 000  Kč. Plánují 
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rekonstrukci střechy. Navrhovaná výše měsíční splátky je ve výši 5 000 Kč, půjčka by 

byla na 7 let.  
 

Návrh usnesení: 

• Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci  

z Fondu na zlepšení úrovně bydlení ***************** na opravu střechy na 

domě čp. 346 - ulice Masarykova, obec Železný Brod, ve výši 400 000 Kč. 

• Zastupitelstvo města schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí návratné 

finanční výpomoci mezi městem Železný Brod, IČO 00262633, náměstí  

3. května 1, Železný Brod a ************************, ve výši 400 000 Kč. 

 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:39:00 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2  

 

10) Kupní smlouva – technologické zařízení 

  

Mgr. František Lufinka: Střední škola řemesel a služeb provozovala na budově „B“ 

výukové pracovní dílny. Zůstalo tu po nich technologické zařízení (kyslíková stanice, 

vzduchotechnika, rozvod plynu, přístřešek).  Liberecký kraj nabídl zařízení odkoupit 

a nyní šel i s cenou výrazně dolů než na počátku jednání.  

Jiří Novotný: Využijeme ho nějak? 

Mgr. František Lufinka: Rádi bychom ho využili pro ukázkové dílny, např.  

o Skleněném městečku či Jarmarku. Nyní se rozjíždí i projekt k zachování tradic  

a řemesla, v únoru se bude kvůli tomu tady v zasedací místnosti konat velké setkání 
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sklářských řemeslníků, které organizuje paní Kortanová s paní Štrynclovou.  

V současnosti je prostor zakonzervován. 
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření Kupní smlouvy č.j. OLP/3776/2023 - na 

technologické zařízení včetně přístřešku sklářského plynu v čp. 18 - Železný Brod 

mezi Libereckým krajem, se sídlem U Jezu 642/2a, 461 80 Liberec 2, IČO 70891508, 

zastoupený Martinem Půtou a městem Železný Brod, se sídlem náměstí 3. května 1, 

468 22 Železný Brod, IČO 00262633, zastoupené Mgr. Františkem Lufinkou, za cenu 

10 000 Kč. 

 

Mgr. František Lufinka: ano 

Mgr. Ivan Mališ: ano 

Jan Bukvic: ano 

Jana Boučková: ano 

Mgr. Tomáš Hartl: ano 

Ing. Dominika Aubrechtová: nepřítomna 

Eva Dvořáková: ano 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: ano 

Jiří Linka: ano 

Ing. Miloslav Louma: ano 

Ing. Jan Mašek: ano 

PaedDr. Milada Motlíková: nepřítomna 

Jiří Novotný: ano 

Ing. Jiří Novotný: ano 

Radomil Raja: ano 

 

Bylo schváleno v 17:42:35 hod. 

Pro 13, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0, nepřítomní 2  

 

 

11) Dotazy a připomínky členů zastupitelstva města a občanů  

 

Jiří Novotný: Na základě posudku z roku 2008 byly nově na mostě na Poříč 

umístěny značky omezující tonáž vozidel. Jedná se o aktivitu malé vodní elektrárny. 

Je to velký problém pro nákladní vozidla. 
 

Mgr. František Lufinka: Není možné stoprocentně určit, kdo je majitelem mostu. 
 

Iveta Polejová: Nechali jsme si udělat právní rozbor, na 99 % by město mělo být 

vlastníkem, ale rozhodnout může jen soud. Jednání s *********** je obtížné.  
 

Jiří Novotný: Musí se to nějak vyřešit. Je tu zaděláno na velký problém, neboť tu stojí 

dva supermarkety, čistička, další firmy aj. Muselo to jít přes odbor dopravy. 
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Jiří Horušický : Paní Kvíčalová věc schválila na základě předloženého posudku, my 

o tom nerozhodujeme. 

Iveta Polejová: Já sama jsem viděla nejméně tři různé posudky. 
 

Mgr. František Lufinka: Vstoupíme do jednání s **************, aby situaci vysvětlil. 

Ing. Miloslav Louma: Nemůžeme věc odkládat do nekonečna, měli bychom jít do 

sporu o určení vlastnictví. 
 

Jiří Novotný: Ano, musíme zjistit, kdo je vlastníkem. Co když bude most 

v havarijním stavu? Soud se pak může táhnout roky a nebude možné most opravit. 

Iveta Polejová: Ve hře je i možnost, že by most byl státu. To by bylo nejlepší, ale stát 

o něj pochopitelně nestojí. 

Mgr. František Lufinka: OUPRR za minulý rok podnikl mnoho kroků k určení 

vlastnictví. Zjišťoval skutečnosti v různých dokumentech po archivech, abychom 

měli co nevíce důkazů. Zkusíme se teď s ***************** domluvit, pokud to nebude 

možné, půjdeme do soudního sporu. 
 

Ing. Miloslav Louma: Chtěl bych tu otevřít otázku posilovny v sokolovně. Mluvil 

jsem o tom s paní Antoszovou, posílala mi i dopis se žádostí od T. J. Sokol Železný 

Brod. Posilovna by mohla fungovat v dnešní odpočinkové místnosti v suterénu. Při 

turnajích a větších akcích by se samozřejmě nevyužívala.  

Mgr. František Lufinka: Muselo by se najít řešení, jak fungování zajistit technicky 

(úprava prostor) i organizačně. Nejde jen o vlastní stroje, ale i o šatnu, sprchy ad. 
 

Mgr. Tomáš Hartl: Lepší by pro posilovnu byla nějaká samostatná místnost, např. 

nějaká již nepoužívaná kotelna. 
 

Mgr. Martin Řehák: Posilovna měla být umístěna v bývalé mandlovně, ale tam to 

nešlo kvůli statice. Chtěli bychom posilovnu zřídit v 1. patře Vajsovny, až bude 

objekt opraven. Odpočinková místnost v suterénu posilovny byla takto 

vyprojektována. Pro potřebu posilovny by se musela upravit. Dále vidím problém 

v tom, jak zajistit provoz posilovny v rámci fungování celé sokolovny.  
 

Alena Antoszová, DiS.: Jednalo by se pouze o klubové fitko, pro užší okruh 

uživatelů. Při běžném provozu je vždy alespoň jedna šatna a sprcha nevyužívaná. 

Posilovna by fungovala pouze ve všední dny a mimo turnaje a velké akce tak, aby 

nijak nekolidovala s ostatní sportovní činností. 
 

Mgr. František Lufinka: Přesto je nutné stanovit nějaký režim. Nejlepší by bylo si 

domluvit schůzku s případnými zájemci a domluvit se, jakou mají představu  

o fungování. Ke schůzce by měli být přizváni i zástupci dalších větších oddílů, např. 
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florbalisti či paní Boučková z FSA. Musel by se vyřešit řád posilovny, vstup do 

objektu, odpovědnost za případné škody a další záležitosti. 
 

Jana Boučková: Je nutné, aby byly proti poškození ochráněny věci, co jsou zde 

umístěné. Prostor bude nutné upravit, což bude vyžadovat investice, a přitom, jak 

bylo řečeno, se posilovna stejně bude stěhovat do Vajsovny. 
 

Ing. Miloslav Louma: Vajsovna musí nejprve projít rekonstrukcí, a to bude chvíli 

trvat. Zatím by mohli zájemci využít stroje, které se nyní nijak nevyužívají. Měli 

bychom hledat řešení a ne problémy. Zájem o provoz posilovny by měl pan 

Poloprutský, který je přítomný na zasedání ZM. 
 

pan Poloprutský: Zatím bližší informace k provozu nemám, musím se domluvit 

s ostatními zájemci.  
 

Mgr. Ivan Mališ: A jednalo by se  o činnost na IČO nebo o zaměstnanecký poměr? 
 

pan Poloprutský: Chtěli bychom posilovnu vést jako tým. Zatím nemáme konkrétní 

představu. 
 

Jiří Linka: Chci se zeptat, jak to vypadá s kluzištěm.  

Mgr. František Lufinka: Bohužel čekáme na ČEZ, hodiny obdržíme až počátkem 

ledna. 
 

Mgr. Martin Řehák: Nechtěli jsme převzít stavbu, neboť bylo poškozeno veřejné 

osvětlení. Tím došlo ke zdržení kolaudace. Elektřinu máme, ale nemáme zapojené 

hodiny. Standardní lhůta je půl roku. Paní Zubričanová slíbila přednostní zapojení 

na začátku ledna. 
 

Ing. Jan Mašek: Nyní mrzne. Nedalo by se kluziště nastříkat a nechat přirozeně 

zmrznout? 
 

Mgr. František Lufinka: Přišli bychom o záruku. 
 

Ing. Jiří Novotný: A jak to vypadá s personálním obsazením kluziště? 
 

Mgr. František Lufinka: Máme čtyři zájemce, ale jsme stále v jednání. 
 

Ing. Jiří Novotný: Mám tu podnět od občanů, že na cestě k Penny a přilehlé lávce 

pro pěší chybí veřejné osvětlení. 
 

Mgr. Martin Řehák: Nevím, jak to tam s osvětlením vypadá. Prověřím. 
 

Ing. Jiří Novotný: Ještě mám poznámku k úklidu chodníků. Po projetí techniky často 

zůstávají sněhové mantinely, např. u autobusové zastávky u polikliniky. 
 

Radim Kovařík: Zastávky většinou vyhazujeme ručně. Zaměříme se na to. 
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Alena Matějková: Hledáme adekvátní náhradu za ohňostroj na květnové oslavy 

osvobození. Mám nabídku předvést bitvu a vojenskou techniku v prostoru Malého 

náměstí, která je cenově srovnatelná (50 000 Kč + DPH). Poslali i nahranou ukázku, 

abyste měli lepší představu, o co jde.  

 

Následuje videoukázka. 

 

Alena Matějková: Minulý rok jsme je oslovovali, proto letos přišli s touto nabídkou. 

Čas ale mají jen na konci dubna. Je to jedna z alternativ, můžeme samozřejmě hledat 

dál nějaký jiný adekvátní program. 

Ing. Jiří Novotný: Když se videomapping ukázal jako příliš drahý, doporučoval 

bych dronovou show. Ta prý vyjde výrazně levněji. 
 

Alena Matějková: Zjistíme cenu. 
 

MgA. Lucie Kořenská Švitorková: Slyšela jsem, že je prý nová vedoucí KC Kino. 
 

Mgr. František Lufinka: Vedoucím KC Kino je stále pan Jelínek, který i odpovídá za 

program. Paní Šefrová bude působit jako promítač v časech, kdy pan Jelínek nemůže. 

Především se jedná o promítání pro seniory, které probíhá v dopoledních hodinách. 
 

 

11) Závěr 

 

Starosta města poděkoval všem za účast a ukončil zasedání v 18:25 hodin. Termín 

příštího řádného zasedání zastupitelstva města je v pondělí 5. února 2024 od 16:30 

hodin. 
 
 

Zapsala: Mgr. Tereza Červenková 
 

 

 

 
Ověřovatelé:                                    Místostarosta:             Starosta města: 
 

Eva Dvořáková           Mgr. Ivan Mališ           Mgr. František Lufinka           

 

 

Jan Bukvic 


